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Anslaget sätts upp 29 september 2021 
Anslaget tas ned 21 oktober 2021 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Asta Groth T  
Cathrin Bergenstråhle X   Elisabeth Engström T §§ 421-441 

Tobias Nässén X   Anders Bruhn T  

Helene Skantze  X   Annika Jung T §§ 442-482 
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar N  
Eva Öhbom Ekdahl -   Dominique Faymonville N  
Bo Bergkvist  X  §§ 442-482 Per Norling N  
Richard Wendt  X   Angela Berglund N  
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius -  
Eivor Örenmark X   Christina Rinman -  
Magnus Sjöqvist X      
Anna Kjellin Flory X      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström X      
Lotta Riedel   X      
Lena Gatenborg  -      
Richard Herrey X  §§ 421-441    
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Olga Anikina T  

Hans Peters  X   Björn Strehlenert -  
Håkan Ekengren  X   Maria Håård N  

Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  -      
Martin Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus T  
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Monica Brohede Tellström X   Johan Kjellman -  
Martin Sääf X   Karin Bünger N  
Mats Granath -      
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson N  

Anders Tiger X   Jack Sjölund -  
Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  -  

Hadia Mian -   Ella Tegsten  T  

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  T  

Espen Bjordal  -   Emelie Friberg -  

Gunnel Nyman Gräff  -   Andreas Andersson T  

Martin Hellströmer  X   Maja Fjaestad -  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell X      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Lamin Jatta Modigh  N  
Mikael Carlsson  X   Kristina Granlund T §§ 421-424 
Lina Olsson  X   Carin Larsson N  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  X  §§ 425-481    
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Pernilla Axelsson (-) -  
Esa Örmä X   Christina Wiltman -  
Stephan Andersson  X   Bror Bergquist N  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Göran Börjesson -  
Lisskulla Zayane X   Desha Svenneborg -  
Ninni Lindberg  X      
Louise Ollivier X      
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 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Tomas Ottosson T §§ 442-482 
Lisa Rasmussen X   Rolf Wasteson T  

Fredrik Holmqvist X  §§ 421-441    
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§ 421 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Gunilla Grudevall-Steen (L) och Majvie Swärd (S) att 
justera protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 20 september 
2021 och den 28 september 2021. 
 
- - - - - 
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§ 422 KFKS 2021/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2021-09-20 

Skrivelser från revisorerna 
- 

Övrigt 
Namninsamling om bevarande av träd på Sicklaön 

 
- - - - - 
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§ 423 KFKS 2021/941 

Enkel fråga – Parkering vid Skogsömonumentet 
Enkel fråga från Esa Örmä (SD) till natur- och trafiknämndens ordförande Hans Peters (C) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 424 KFKS 2021/717 

Interpellation – Välfärdslokaler 
Interpellation den 14 juni 2021 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att kommunen bör göra en grundlig utvärdering av de 
fastighetsöverlåtelser som gjordes 2014 och 2016 till Rikshem och Hemsö, där en stor del 
sedan hyrdes tillbaka av kommunen. För framtida överväganden om kommunen ska äga 
eller hyra sina välfärdslokaler, är det viktigt att få svar på om de affärer som gjorts har varit 
ekonomiskt fördelaktiga, om de åtaganden som gjorts verkligen har infriats och vilka övriga 
effekter det har haft på de berörda verksamheterna. Nackalistan bedömer att det i flera fall 
– när det handlar om långsiktiga hyresavtal – är både billigare och effektivare att 
kommunen bygger och äger själv, än att hyra lokaler av extern aktör. Det är också den 
slutsats som dras i SKR:s rapport Äga eller hyra verksamhetslokaler som kom 2019. När 
kommunen äger själv har den också full rådighet över hur fastigheten byggs, används och 
förvaltas, och kan t ex besluta att förse fastigheterna med solceller på taken och göra andra 
klimatsmarta investeringar. Däremot kan det troligen vara en fördel att privata aktörer som 
driver en skola eller äldreboende, själva äger sina lokaler. 
Motiveringen till försäljningen av kommunens fastighetstillgångar är att man vill hålla nere 
låneskulden nu när kommunen gått in i en kraftig utbyggnadsfas. Nackalistan vill påpeka att 
kommunen verkar ha valt att felaktigt redovisa långsiktiga hyresavtal som operationell 
leasing, istället för finansiell leasing som det bör vara. Om en kommun eller region tecknar 
ett längre hyresavtal för något fastighetsobjekt som är svårt att anpassa till annan 
verksamhet, t ex en skola eller en vårdcentral, bör detta i många fall betraktas som finansiell 
leasing och jämställas med en investering som finansieras med lån. Detta skulle ge en mer 
rättvisande bild av hur stora skulder kommunen har i t ex den ekonomiska 
långtidsprognosen. 
Det vore också i kommunens intresse att noggrant se över för- och nackdelarna med att 
ingå i och låna av Kommuninvest. Den ratingprocess som kommunen nu gör via Standard 
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& Poor kostar skattebetalarna flera hundra tusen varje år. Med den låga låneskuld vi haft 
under de senaste åren har detta inte betalt sig i lägre räntor.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet motsatte sig inte kommunens försäljning av välfärdsfastigheter till Hemsö, 
gällande Rikshemsaffären hade vi ett eget förslag som inte beaktades och därför röstade vi 
nej. För en snabbväxande kommun som Nacka är det orealistiskt att finansiera hela 
tillväxten via lån och skatteintäkter. Hur stor andel av välfärdsfastigheterna som ska 
finansieras direkt av kommunen går att diskutera men, Miljöpartiet anser inte att dagens 
målsättning om 35% är helt fel. Efter försäljningarna äger kommunen fortfarande drygt 
hälften av alla samhällsfastigheter som dessutom ökar i värde i och med tunnelbanan och 
andra stora satsningar.  
När det gäller kommunens lån drev Miljöpartiet under en lång tid på för att kommunen 
skulle sluta ta vanliga banklån och istället emittera egna obligationer. Motståndet mot detta 
var länge hårdnackat men under ett kommunstyrelsesammanträde 2012 gavs 
ekonomienheten äntligen i uppdrag att utreda vårt förslag. Vårt förslag har sedan det 
genomfördes visat sig vara väldigt lyckat och har genom åren sparat många miljoner åt 
kommunen. Eftersom kommunen via sina egna obligationer hitintills kunnat låna pengar 
till avsevärt lägre pris än vad Kommuninvest har kunnat erbjuda, ser vi i dagsläget ingen 
anledning till att ändra på upplägget.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet tycker inte att Mats Gerdaus svar på Nackalistans frågor om ekonomisk 
uppföljning av fastighetsöverlåtelserna till Hemsö och Rikshem är tillfredställande. När 
majoritetsföreträdare dessutom istället för att svara på interpellationens frågor i debatten 
ställer motfrågor blir det konstigt. Svaren på frågorna som Nackalistan ställer är 
förutsättning för att vi i oppositionen ska kunna ta ställning till hur vi vill föra vår 
ekonomiska politik i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 425  KFKS 2018/888 

Ny ersättare (SD) i Nacka kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående person. 
Bror Berquist (SD), ny ersättare 
 
- - - - - 
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§ 426 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (C) 
i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Linnea Strömbergs begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 427 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt t.o.m. 2023-12-31 
efter Ingemar Skarpås (utsedd av SD)  

Beslut 
Till ny nämndeman utses Marie Katarina Jonsberg. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 428 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
kulturnämnden från Mattias Westling (C) samt val av ny 
ledamot t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Katarina Devell (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 429 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i kulturnämnden t.o.m. 2021-12-31 
efter Katarina Devell (C)  

Beslut 
Som ny ersättare väljs Rasmus Persson (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 430 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
utbildningsnämnden från Linnea Strömberg (C) samt val 
av ny ledamot t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Margareta Palmberg (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 431 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
tillika 1:e vice ordförande i val- och demokratinämnden 
från Emma Eide (C) samt val av ny ledamot tillika 1:e 
vice ordförande t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot tillika 1:e vice ordförande väljs Håkan Ekengren (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 432 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
val- och demokratinämnden från Daniel Cordero (C) 
samt val av ny ersättare t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 433 KFKS 2018/888 

Val av deltidsengagerad förtroendevald (S), 100 %, 
fr.o.m. 2021-09-20 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Som deltidsengagerad väljs Hina Khan (S), 100 %. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 434  KFKS 2021/608  

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att samtliga partier som fick kommunalt partistöd i Nacka för 
år 2020 har redovisat användningen och kan erhålla partistöd för 2022. 

Ärendet 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2020 har redovisat hur partistödet har 
använts. Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 264 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 9 augusti 
2021 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från  
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med  
detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 435 KFKS 2021/292 

Friköp av tomträtt för bostadsändamål i Tollare 
Fastigheten Tollare 1:430 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att inte erbjuda friköp av tomträtten upplåten i fastigheten 
Tollare 1:430. 

Ärendet 
Nacka kommun är lagfaren ägare till fastigheten Tollare 1:430. Fastigheten har 
markanvisats för byggnation av flerbostadshus och är sedan den 1 januari 2017 upplåten 
med tomträtt för ändamålet bostäder. Tomträttshavaren har anmält intresse för friköp. Vid 
markanvisningen ställdes krav på exploatören att upplåta samtliga lägenheter med hyresrätt 
samt erbjuda kommunen 12 av lägenheterna för särskilt boende enligt LSS. Kommunen 
och tomträttshavaren Hefab Tollare AB har, vid sidan av tomträttsavtalet, träffat ett 
sidoavtal som ger en nedsatt årlig avgäld, under förutsättning att bostäderna upplåts med 
hyresrätt. 
 
Beslutet innebär att friköp av tomträtten inte ska erbjudas. Skälen är markprogrammets 
målsättning om andel hyresrätter inom detaljplaneområden samt att fastighet för 
hyresrättslägenheter i första hand ska upplåtas med tomträtt. Sammanfattningsvis bedöms 
det inte föreligga skäl att frångå villkoren som uppställdes vid markanvisningen 2017. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 265 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 2 juni 2021 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Tomträttsavtal 
Bilaga 3 Sidoavtal 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Cathrin 
Bergenstråhle (M), Martin Sääf (L), Christina Ståldal (NL) och Lisa Rasmussen (V), bifall 
till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från  
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med  
detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Här kan vi bestämma över utformningen eftersom kommunen äger marken. Det ger 
värdefulla hyresrätter samt även möjlighet till de avtalade och planerade bostäderna för LSS 
och liknande verksamheter. 
Hyresrätten är en viktig upplåtelseform på bostadsmarknaden, men som vi här i Nacka har 
ett stort underskott av. Vi har från Socialdemokraterna lagt förslag att bygga upp ett 
kommunalt fastighetsbolag med möjlighet att kunna bedriva en bostadspolitik värd namnet. 
Om kommunen både äger marken och byggnaderna så har vi full kontroll och kan 
säkerställa att hyresrätter inte bara byggs, utan också fortsätter att vara hyresrätter. 
Den lösning vi har nu i Nacka är att de incitament som finns i tomträttsavtalen gällande 
avgäldens storlek beroende på upplåtelseformen kan tyckas tillräckliga, åtminstone är det 
den borgerliga majoritetens inställning. Vi föredrar en annan lösning.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan ställer sig bakom beslutet att inte bevilja friköp av tomträtten. Genom att äga  
marken kan kommunen även fortsatt styra över markanvändningen, inklusive LSS-boende  
och hyresrätter. Detta ärende belyser vikten av att kommunen inte säljer av stora andelar av  
sin mark och därmed förlorar rådigheten över denna.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det här ärendet belyser den styrka och det handlingsutrymme som följer med ett eget 
markinnehav. Här kan vi använda den styrkan till att styra vad för typ av bostäder som ska 
byggas för en bättre balans på bostadsmarknaden, samtidigt blir också tomträttsavgälden 
ett välkommet tillskott i driftsbudgeten år efter år. 
Vi har när det gäller markanvisningar för bostäder ibland sagt nej till försäljning och istället 
velat upplåta med tomträtt. Det för att som i det här fallet behålla rådigheten över marken 
och själv kunna bestämma vilken typ av bostäder som ska byggas på marken. Tyvärr har 
kommunen ett kortsiktigt sätt att räkna på intäkter som gör att det ser ut att vara mer 
lönsamt att sälja än att upplåta med tomträtt, trots att så inte är fallet över tid.” 
 
- - - - - 
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§ 436 KFKS 2021/215 

Reviderad förbundsordning för samordningsförbundet 
VärNa 
Hemställan från Värna om godkännande av förbundsordning 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna den föreslagna förbundsordningen i enlighet 
med bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 11 augusti 2021. 

Ärendet 
Samordningsförbundet VärNa har översänt ett förslag till reviderad förbundsordning till 
Nacka kommun eftersom behov av vissa justeringar anses föreligga utifrån hur praxis har 
utvecklats, redaktionella ändringar, vikten av att säkerställa en god närvaro i styrelsen samt 
medlemmarnas möjlighet att påverka val av ledamöter. Det tidigare förslaget som 
behandlades i arbets- och företagsnämnden i september 2020 och som inte godkändes i sin 
helhet av kommunstyrelsen har nu justerats utifrån Nacka kommuns synpunkter. Det nya 
förslaget föreslås gälla från och med 1 januari 2022. 
 
Ärendet har beretts av arbets- och företagsnämnden, som beslutade föreslå att den nya 
reviderade förbundsordningen godkänns. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 269 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt arbets-och företagsenheten och juridik- 
och kanslistaben daterad den 11 augusti 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från arbets-och företagsnämnden den 26 maj 2021, §27 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Förslag på reviderad förbundsordning för samordningsförbundet VärNa – med 
spårningsfunktion, där det framgår vilka förändringar som föreslås (AFN 2021/45-7) 
Bilaga 3 Hemställan om godkännande av reviderad förbundsordning VärNa 
Bilaga 4 Protokollsutdrag samordningsförbundet VärNa 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från  
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med  
detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Kristdemokraterna bifaller genomförandet av den föreslagna förändringen av 
förbundsordningen. Den är rimlig och bra. Vi vill samtidigt aktualisera skälet till att vi på 
Kristdemokraternas initiativ en gång skapade VärNa:  
Att fokusera på den sökande och alltid hitta bästa lösning för varje enskild individ, oavsett 
om det handlar om att hitta hel- eller deltidsjobb, välja utbildning, sjukskriva eller någon 
annan relevant åtgärd. Idén med VärNa är att den sökande inte ska hamna mellan stolarna, 
inte skickas hit och dit. Att undvika stuprörstänkande i byråkratin.  
Det gäller att minnas att den goda byråkratin har djupa diken, och att därför alltid ha målet 
med VärNa för ögonen.” 
 
- - - - -  
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§ 437 KFKS 2019/I093 

Motion – Avsluta Konsten att skapa stad 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom vare sig Program för konst och 
kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar krav 
gällande vad offentlig konst ska innehålla och inte heller några övriga begränsningar av den 
konstnärliga friheten. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) föreslås 
att kommunen omedelbart avslutar Konsten att skapa stad samt att ansvaret för konst och 
kultur i det offentliga rummet återförs till kulturnämnden då motionärerna anser att 
programmet begränsar den konstnärliga friheten och styr innehållet i den offentligt 
finansierade konsten. 
 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 26 maj 2020. Kulturnämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen eftersom vare sig Program fiir 
konst och kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar 
krav gällande vad offentlig konst ska innehålla. Programmet eller modellen innehåller inte 
heller några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i kulturnämndens förslag till beslut föreslår därför att motionen 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 210 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Motion från av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 maj 2020 
Bilaga 4 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 

Yrkanden 
Anders Tiger (KD) yrkade, med instämmande av Lena Linnerborg (L), Richard Wendt (M), 
Hans Peters (C) och Sidney Holm (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL) och Rolf 
Wasteson (V), bifall till motionen.  
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Mattias Qvarsell (S) yrkade bifall till motionens andra att-sats. 
 
Leonid Yurkovskiy (SD) meddelade att Sverigedemokraterna inte deltar i beslutet. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag, 
Fredrik Holmqvists förslag och Mattias Qvarsells förslag. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. Votering begärdes. 
 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsens förslag utgjorde huvudförslag. Votering 
verkställdes först för att avgöra vilket förslag som skulle utgöra motförslag till 
huvudförslaget från kommunstyrelsen. 
 
Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som vill att Mattias Qvarsells förslag ska 
utgöra motförslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige 
beslutat att Fredrik Holmqvists förslag ska utgöra motförslag.”  
 
Vid voteringen avgavs 11 ja-röster och 8 nej-röster. 42 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade beslutat att Mattias 
Qvarsells förslag skulle utgöra motförslag till huvudförslaget från kommunstyrelsen. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 
 
Därefter verkställdes votering för att avgöra om fullmäktige beslutade i enlighet med 
huvudförslaget från kommunstyrelsen eller i enlighet med motförslaget från Mattias 
Qvarsell. 
 
Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som bifaller kommunstyrelsens förslag 
röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
Mattias Qvarsells förslag.” 
 
Vid voteringen avgavs 36 ja-röster och 20 nej-röster. 5 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 
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Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Nackas konstprogram, genom Konsten att skapa stad, har grundläggande brister i sin 
självständighet mot politiker och näringslivet. Den s k DNA-koden som blev en 
kulturdebatt i hela Sverige under gatukonstfestivalen Wall Street Nacka 2019 efter att 
Alliansen i separata möten tagit beslut om vad konstnärerna fick och inte fick uttrycka. 
Street art som behandlade ”subkultur”, ”respektlöshet”, ”ilska”, ”rebelliskt” och ”protest 
mot dåliga samhället” var förbjudet. Under samma höst avslöjades även att konstnärerna 
som skulle visualisera nya tunnelbanan var ålagda att ställa upp på företagsvärderingar och 
att företagets logotyp skulle vara synlig på Instagrambilder. Etablerade konstnärer tackade 
nej och kallade det reklamjobb. Ett sådant konstprogram ligger inte i kommuninvånarnas 
intresse att finansiera. 
Tyvärr fortsätter Nackaalliansens politiker att hävda att de gjort rätt. De menar att inget fel 
har begåtts. De hävdar att Nackas villkor på konsten var små, och att det dessutom är bra 
med motstånd, att konsten annars skulle "irra runt i ett meningslöst vakuum”.  
Vänsterpartiet kräver därmed att konsten ska återföras till Kulturnämndens ansvarsområde. 
Genom att avsätta en budget för offentlig konstproduktion, med enprocentsregeln, 
upprätthålls självständighet gentemot både styrande politiker och byggherrar.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Konsten att skapa stad är en bra verksamhet som tillför mycket till den offentliga miljön i 
Nacka. Det är viktigt att konsten och kulturen finns med i hela stadsutvecklingen och inte 
läggs på som lite kosmetika efteråt. Därför finns ansvaret för Konsten att skapa stad inom 
exploateringsverksamheten under kommunstyrelsen, då får man en samlad hantering av 
konsten i den offentliga utemiljön. För övrigt ser vi fram emot Wall Street Stockholm. 
Muralmålningsfestivalen Wall Street Nacka 2019 var uppskattad av Nackaborna och gav 
oss mersmak, nu ser vi fram emot brett deltagande för offentlig konst i hela regionen.” 
 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Vänsterpartiet vill avsluta projektet Konsten att skapa stad. De vill att konsten vara ”fri”, 
fast under kulturnämndens domvärjo. Även andra politiska rörelser med totalitär historia 
vill gärna styra kulturen, men utifrån andra värderingar. Vänsterpartiets föreställning är att 
om konsten styrdes av kulturnämnden så skulle konstutövaren slippa ramar och 
begränsningar. Det är en befängd förhoppning. Konstens villkor har alltid varit att lirka sig 
förbi begränsningar och krav, såväl från finansiärer som från politisk maktutövning. I det 
lirkandet uttrycker konstnären sin kreativitet. Armlängds avstånd mellan politik och 
offentligt finansierad konstnärlig verksamhet, är en chimär. Total frihet finns inte. Och om 
den skulle finnas, så skulle konsten irra runt i ett meningslöst vakuum.   
Föreställningen att politiken i just vårt samhälle skulle ha skapat perfekta förutsättningar för 
den konstnärliga friheten, bygger på samma megalomatiska självbild som alla långlivade 
maktkonstellationer får, nämligen att just vi styrs av alltigenom goda och rena motiv. Det är 
ren hybris och grogrund för maktens sönderfall inifrån. Makten ser alltid till att det finns en 
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hake i godheten. Det ligger i konstens natur att protestera mot de gränser som finns. 
Kreativiteten har alltid stimulerats av motstånd och gränser att ta spjärn emot. Det kommer 
den att göra vare sig vi har armlängds avstånd eller inte.  
De villkor som Nacka satte upp för konstutövarna inom Konsten att skapa stad är i 
sammanhanget mycket små.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Kulturnämnden är bättre lämpad att ansvara för kommunens kultur- och konstpolitik än 
vad kommunstyrelsen är. Visserligen har kommunstyrelsen på ett kreativt och 
framgångsrikt sätt aktivt använt konst inom ramen för sitt kompetensområde, men det har 
också skett med en del övertramp. Vi ser positivt på en del av de initiativ som ett extensivt 
bruk av konst kan medföra t.ex. i stadsbyggnadsprocessen, men är samtidigt oroade för de 
fadäser som gång efter annan smyger sig in i processen. Motionären pekar på två allvarliga 
situationer, men det finns fler. Exempelvis låter kommunstyrelsen konsten bli ett verktyg 
att driva på för ökad segregation genom att konsten ska driva upp bostadspriserna. Det är 
för oss främmande att konstens uppgift ska bidra till segregering. Ett annat exempel är när 
kommunstyrelsen försöker styra konstens innehåll, vad den får förmedla etc. genom den 
så kallade "DNA-koden". 
Kort sagt tror vi att vi hade bevakat andra perspektiv och värnat andra, för samhället och 
demokratin viktiga värden om ansvaret låg hos kulturnämnden.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nacka har som mål att ”Det offentliga rummet utformas och utvecklas genom 
medskapande, konst, kultur och konstnärlig kompetens. Den öppna konsten bjuder in, 
berör och berikar människor”. Nackalistan anser att vi ska ta tillvara kunskap och 
kreativitet och attrahera dem att vilja medverka. Likaså ska vi ta med allmänhetens åsikter 
och vilja att vara medskapare gällande konsten och kulturen i deras närmiljö. Alla vill ju ha 
estetiska upplevelser och kulturnämnden med sina tjänstemän och vi i kulturnämnden skall 
ha ansvaret inom den offentliga konsten och kulturen i Nacka. 
Den form som konstsatsningar som genomfördes tidigare, före projektet Konsten att skapa  
stad, är att föredra. Inga av de partier som idag förordar modellen Konsten att skapa stad, 
var tidigare kritiska till den gamla modellen med kulturnämnden som verksamhetsansvarig.  
Debaclet med bl a Wall Street medförde dåligt rykte och negativa skriverier i hela 
konstsverige vad gäller Nackas förmedlade konst- och demokratisyn. Samtliga partier har i 
sina partiprogram formuleringar om konstens självständighet och armslängds avstånd från  
politisk styrning. Nackalistan bifaller motionen och är fortsatt kritisk till de satsningar som  
Nackas skattebetalare har fått bidra till med kranbaletten som ett oförglömligt magplask.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet är inte mot "Konsten att skapa stad" per se, men ser detta mer som olika 
projekt under själva stadsbyggnadstiden, oftast av temporär karaktär, lite mer för att 
synliggöra och marknadsföra "Nacka bygger stad". "Konst i staden" som mer är 
konstnärlig gestaltning av offentliga miljöer, anser vi ska finansieras via den så kallade 
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”enprocentregeln” och hanteras av Kulturnämnden. Offentlig konst spelar en viktig roll 
och Miljöpartiet vill se mer konst i samhället. Vi vill att en procent av budgeten vid ny-, 
om- och tillbyggnader ska gå till att förse offentliga utrymmen med konst eller konstnärlig 
gestaltning. För detta behöver Nacka framöver en strategi eftersom vi står inför både större 
och mindre stadsbyggnadsprojekt, en långsiktig strategi och riktlinjer för vilken plats och 
roll vi vill ge konsten i Nackas offentliga utrymme. 
En del associerar ”Konsten att skapa stad” och ”Wall Street Nacka” med den så kallade 
DNA koden. Miljöpartiet var för Wall Street Nacka och är även för det nya Wall street 
Stockholm men är starkt mot en politisk styrning som begränsar den konstnärliga friheten, 
det som många uppfattade var fallet i Nacka med den så kallade DNA-koden. 
Självklart måste det kunna gå att lämna synpunkter när en beställer ett konstverk. Så har 
skett i alla tider, även på de gamla Grekernas tid. Vi håller dock med om att det som 
uttalades i DNA-koden var väldigt plumpt och inte var särskilt lyckat.” 
 
- - - - - 
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§ 438 KFKS 2019/ I083 

Motion – Spontan- och deltagarkultur 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som syftar till att utveckla ytor 
och förutsättningar som möjliggör spontan- och deltagarkultur. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun utreder förutsättningarna för spontan- och 
deltagarkultur, ur ungas och ur kulturutövares perspektiv samt att återkomma med förslag 
hur Nacka kan förenkla för och tillgängliggöra spontan- och deltagarkulturen. 
Inom ramen för kulturnämndens ansvarsområden görs insatser för att skapa möjligheter till 
spontan kultur. I planeringen av nya lokaler bedöms möjligheter att kunna nyttja 
utomhusytor som ligger i direkt anslutning till framtida bibliotek och kulturhus. 
I yttranden för detaljplaner ger kulturnämnden förslag att utreda till exempel 
utomhusscener och dansbanor där det kan vara lämpligt. Evenemang i det offentliga 
rummet, i parker eller på andra platser, kräver polistillstånd och handläggning inom 
kommunen, vilket kräver god framförhållning. Samverkan sker för att förenkla 
handläggningen av olika tillstånd. 
 
Det finns öppen, avgiftsfri kulturskola för alla barn och ungdomar från 7 - 20 år och 
genom stipendiet Peng Direkt ges ungdomar mellan 13 - 20 år möjlighet att arrangera egna 
kulturevenemang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 211 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 24 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 4 maj 2020 
Bilaga Motionen 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Mattias Qvarsell (S), Louise Ollivier 
(MP), Lisa Rasmussen (V), Rolf Wasteson (V) och Bosse Ståldal (NL), bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”När vi bygger stadstätt får vi många fördelar. Det är sådant som service, VA och 
kollektivtrafik som kan användas effektivare och vi får stora volymer på bostäder, bostäder 
som vi idag lider brist på. Men det ställer också krav på planering eftersom det är så många 
nyttigheter OCH intressen som ska samsas, vi vill nyttja dyrbar mark till så mycket som 
möjligt. 
Därför blir planeringen så mycket viktigare när vi nu bygger stad. Och vi får ett bekymmer 
om vi ska få ut slantar av precis varenda vrå av utrymmet. Det finns inte plats för de 
spontana initiativen från de framtida boende i området. Vi föreslår därför att kommunen 
planerar in sådant som öppna fria scener, dansbanor (med inbyggda högtalare), öppna 
väggar för måleri, tillgång att ordna evenemang i parker och på torg utan krav på 
tillståndsansökningar, festivaler för kommuninvånarna.” 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Kommunen kan göra mycket för att stimulera spontan- och deltagarkultur. T ex kan  
fritidsnämnden och kulturnämnden uppdra åt fritidsgårdarna respektive kulturhusen att 
bedriva skolning av de unga i arrangemangskunskap och rådgivning, stötta de unga att boka  
lokaler mm. Utbildningsnämnden kan stimulera skolorna att bedriva praktisk 
samhällskunskap för eleverna så att deras kunskaper och färdigheter ökar att genomföra 
projekt av egen kraft.” 
 
Louise Ollivier lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Konst och kultur har en viktig roll att spela också för att lyfta platser under tiden det 
byggs på olika platser i Nacka. Miljöpartiet arbetar för fler offentliga ytor som parker och 
torg och fler platser för spontankonst i vardagen. När konst och kultur tar plats i 
människors vardag, i parker, lekplatser, på gator och torg, i boendemiljöer och på 
arbetsplatser, så ges fler möjligheter till kulturupplevelser. Miljöpartiet vill se fler ytor för 
spontankonst, att kommunen inom ramen för programmet Konsten att skapa stad 
installerar platser för gatukonst dit även allmänheten har tillträde och har egen möjlighet till 
att utöva konstuttryck, allt från graffiti till yarn bombing. Dessutom vill MP att kommunen 
inrättar mobila utställningsytor på offentliga platser, där medborgarna kan få delta t ex 
genom sina egna spontana konst- och kulturutställningar. Idag ansvarar kommunens eget 
elbolag för över 300 nätstationer. Under Wall Street Nacka användes två av dessa som 
canvas av två ”utsocknes” konstnärer och omvandlades till konstverk. Miljöpartiet ser en 
stor utvecklingspotential i att omvandla fler av kommunens nätstationer till konstverk. 
Många energibolag runtom i landet lägger ner stora pengar på att klottersanera sina 
nätstationer. Om vi hittar ungdomar i Nacka som kan hjälpa till att försköna det publika 
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rummet genom att måla några av kommunens nätstationer, tror vi att vi kan stävja klotter 
och samtidigt ge ungdomar ett meningsfullt sommarjobb. Detta skulle med fördel kunna 
ske som en del i det nya eventet Wall Street Stockholm.” 
 
- - - - - 
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§ 439 KFKS 2020/329 

Motion – Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum 
Motion den 20 april 2020 av Mikael Carlsson och YuSie Rundkvist Chou (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna i motionen är uppfyllda eftersom 
kommunen redan bedriver ett arbete för en långsiktig lokallösning för Fisksätra Folkets 
hus. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen garanterar Fisksätra Folkets Hus 
lokaler motsvarande minst de gamla lokalerna i skolan, förhandlar med Stena om att ge 
plats för dessa lokaler i Fisksätra centrum samt tar initiativ till och stödjer en projektering 
av lokalerna i samarbete med föreningen, biblioteket, Stena m.fl. Ärendet har beretts 
tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden den 20 
oktober 2020. Kulturnämnden hyrde tidigare kulturhuslokaler i en del av byggnaden på 
fastigheten Nacka Erstavik 26:248 (Fisksätraskolan). I september 2019 överlät Nacka 
kommun fastigheten och kulturhuslokalerna flyttade till tillfälliga lokaler i anslutning till 
Fisksätra Centrum i juni 2020. I samband med överlåtelsen kom kommunen och Stena 
Fastigheter överens om att initiera ett arbete gällande kommunens långsiktiga behov av 
kulturhus i Fisksätra. Dessa diskussioner påbörjades under våren 2020 och pågår alltjämt. 
Målet med arbetet är att skapa ändamålsenliga lokaler för en bred kulturverksamhet där 
lokalerna ska vara verksamhetsanpassade och kunna samnyttjas effektivt och bokas av en 
mångfald aktörer som vill bedriva kulturverksamhet i Fisksätra. Mot bakgrund av ovan 
föreslås att kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen, och att motionen med detta är färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 308 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 2 november 2020 
Bilaga 1 Motion - Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum (NL) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020, § 56 

Yrkanden 
Anders Tiger (KD) yrkade, med instämmande av Mattias Qvarsell (S), Richard Wendt (M), 
Hans Peters (C) och Lena Linnerborg (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V), Rolf Wasteson 
(V) och YuSie Rundkvist Chou (NL), bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Rykten säger redan att Fisksätra Folkets hus kan tvingas husera i sina tillfälliga, begränsade 
lokaler i 10 år istället för planerade 5 år. Det vore illa för verksamheten. Samtidigt ska Stena 
fastigheter få bygga 380 lägenheter till. Och den utlovade multihallen blev istället en 
tillbyggnad. Envar bör förstå att behoven av ett levande kulturhus där människor möts 
kommer att öka än mer i Fisksätra.” 

Protokollsanteckningar 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Nackalistan lyfter viktiga frågor i sin motion. Men de slår in öppna dörrar. Precis detta 
sker redan i det arbete som kommunen gör tillsammans med Stena fastigheter.  
Däremot finns det en annan aspekt som inte berörs, varken i motionen eller i 
motionssvaret. Vi vill därför peka på vikten av att stödja det arbete som Fisksätra Folkets 
hus gör genom att stötta företagande bland Fisksätrabor, inte minst invandrare. Många 
invandrare har en tradition av företagande, men vet inte hur de ska gå till väga i sitt nya 
land. Att som Fisksätra Folkets hus, stötta företagandet ger fina möjligheter till egen 
försörjning för nyanlända.  
Det ligger såväl i kommunens, som i Stena fastigheters intresse att planera lokaler som 
underlättar för Folkets hus att fortsätta med detta arbete.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Motionen tar upp en viktig fråga. Motionssvaret är positiv inställd till motionen och 
påpekar att ett arbete pågår. Vi tänker fortsätta driva på det arbetet. Det finns för få 
föreningslokaler i området Fisksätra och Saltsjöbaden. Som en av flera åtgärder har 
Socialdemokraterna föreslagit att kommunen ska ta över Igelboda stationshus och göra det 
tillgängligt för föreningslivet.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Behovet av kultur- och fritidslokaler i Fisksätra är omfattande, och detta redan innan 
Folkets Hus flyttades till de tillfälliga mindre lokalerna. Kapacitetsutredningen av 
kulturlokaler från 2016 påvisade en dubblering av ytan av dåvarande lokaler krävdes för att 
täcka behovet, samt att det saknades scenrum och lokal för utställningsverksamhet. 
Den planerade multihallen har mötts gav massiv kritik från idrottsföreningarna då det inte 
motsvarar de reella behoven för idrottsverksamheten i området. Att dessutom husera 
dansverksamhet, som kräver spegelväggar, i en lokal med bland annat bollsport, är inte 
lämpligt. Teaterprojekt kräver omfattande riggning för repetitioner och föreställningar, och 
det är ohållbart att begränsa sådan verksamhet till förutsättningar som tillåter nedmontering 
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varje kväll för att möjliggöra idrottsverksamhet nästa morgon. Vi ska inte ställa ungdomars 
kulturengagemang mot deras idrottsutövande.  
Att utgå från verksamheterna och bygga tillräcklig kapacitet gör att Nacka bättre kan möta 
Nackabornas behov av ändamålsenliga lokaler. Därför vore det rimligare att, i linje med 
motionen, utreda projektering av ett renodlat kulturhus i Fisksätra.” 
 
- - - - - 
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§ 440 KFKS 2020/560 

Motion – Inför krisklausuler i kulturavtalen 
Motion den 15 juni 2020 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar kulturnämndens redovisning och förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna pekar på att Nacka kommun har infört en modell med flera privata aktörer 
som levererar välfärdstjänster, och att kommunen i och med detta har försökt reglera bort 
sitt ansvar för att verksamheten bedrivs med rimliga förutsättningar. Motionärerna menar 
att det inte finns några krav gällande personalens villkor i avtalen med kommunen, och att 
det inte finns några riktlinjer om att fullfölja utbetalningar som ställts in till följd av 
pandemin. Motionärerna vill därför att kommunens kulturavtal ska förstärkas med en 
krisklausul som säkerställer ett ansvarsfullt agerande mellan kommunen och 
kulturaktörerna. Vidare vill motionärerna att kommunens avtal med externa aktörer 
förutsätter bra villkor för de som anlitas i verksamheterna. 
 
I avtalen med driftsaktörerna inom kulturnämndens ansvarsområde regleras 
arbetsmiljöansvaret. Lagar, kommunala beslut och riktlinjer ska efterlevas och avvikelser 
som påverkar verksamheten ska snarast meddelas till kommunen. Enligt avtal förbinder sig 
leverantörerna att förebygga skador och tillbud som kan drabba personal. Leverantörerna 
förbinder sig även att ha erforderliga försäkringar för sin verksamhet. Kulturnämndens 
bedömning är att ovan regleringar i avtalen ger förutsättningar för bra arbetsvillkor. 
 
Det är svårt att definiera och avtala om kriser, därför bör man inte på förhand definiera vad 
som utgör en kris, utan snarare hänvisa till oförutsedda händelser som medför att endera 
parten inte har möjlighet att uppfylla avtalet med rimliga medel och resurser. Det vanliga är 
därför att man avtalar om "force majeure", det vill säga oförutsedda och extraordinära 
händelser som inverkar på möjligheterna att uppfylla ett avtal. I nämndens driftsavtal som 
upphandlats avtalas om "force majeure", vilket bedöms tillräckligt i händelse av kris. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 310 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 55 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 6 oktober 2020 
Bilaga Motion - Inför krisklausuler i kulturavtalen (S) 
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Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Mattias Qvarsell (S), Mikael Carlsson 
(NL), Lisa Rasmussen (V) och Rolf Wasteson (V), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla Fredrik Holmqvists förslag.”  
 
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 19 nej-röster. 4 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 3 

Reservationer 
Mattias Qvarsell reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Detta är en bra och viktig motion som Nackalistan stödjer. Vi tycker det är jätteviktigt att 
tala om och planera för olika kriser i förhand. Naturligtvis så kommer olika kriser att se 
olika ut men genom att ha tänkt igenom detta innan det händer så har vi vunnit mycket.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet anser att det i förslaget till kommande översyn och utvärdering av 
reglementet saknas hänsyn till kommunens leverantörers underleverantörer. Många 
kulturarbetare verkar idag med F-skatt, och det vore önskvärt att det i framtida avtal finns 
med explicita force majeure-klausuler som garanterar dessa egenföretagare stöd i den 
händelse en kris drabbar deras verksamhet. Det bästa vore om kommunen inte tillät 
upphandling på kulturområdet utan att uppdragsgivaren förbinder sig att se till att 
eventuella underleverantörer kommer sådant skydd till gagn. 
Att Nacka under en pågående pandemi samtidigt sänker kulturbudgeten visar på att man 
inte förstår konsekvenserna för sitt handlande.” 
 
- - - - - 
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§ 441 KFKS 2020/198 

Motion – Förvalta Danvikens hospital och utred 
möjligheten att skapa ett kulturcentrum 
Motion den 2 mars 2020 av Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar att kommunen vidtagit de åtgärder som är möjliga för att 
tillse att byggnadens kulturhistoriska värde bevaras med beaktande av att fastigheten 
ägs av extern aktör. 
 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget att utreda möjligheterna att köpa hospitalbyggnaden 
 
3. Kommunfullmäktige avslår förslaget att utreda möjligheterna till ett kulturcentrum i 
Danvikens hospital. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ser till att Danvikens hospital förvaltas så att 
byggnadens kulturhistoriska värde bevaras, utreder möjligheterna att köpa hospital-
byggnaden samt utreder möjligheterna till ett kulturcentrum i Danvikens hospital. Ärendet 
har beretts tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden 
den 20 oktober 2020. 
 
Danvikens hospital ägs sedan 2018 av Aspect Hospitality 2016:1 AB. Byggnaden är klassad 
som byggnadsminne sedan 2016 och är i stort behov av renovering. Ett flertal 
förelägganden gällande bristande underhållsåtgärder har utfärdats av såväl länsstyrelsen 
som Nacka kommun. Tidigare fastighetsägare försattes i konkurs våren och vid en auktion 
i september 2020 köptes fastigheten av företaget Gullringsbo Egendomar. Den nya ägaren 
har uttalat att restaurering, planering, uthyrning och förvaltning av fastigheten kommer att 
genomföras. Föreläggandena kommer att flyttas över till nya ägare. Beaktande av 
byggnadens kulturhistoriska värde sker därmed. Investeringstakten i kommunala 
välfärdsfastigheter såsom till exempel skola och förskola förväntas vara fortsatt hög 
samtidigt som de ekonomiska förutsättningarna är begränsade. Enskilda satsningar som 
inte inrymmer kommunala verksamheter är därmed inte möjligt. Det är heller inte 
kommunens uppgift att investera i fastigheter som inte ska inrymma kommunala 
verksamheter. Med anledning av ovanstående bör inte fortsätta utreda möjligheten till ett 
köp av hospitalbyggnaden. Ytterligare nyetableringar av kulturcentra i kommunen och i 
Sicklaområdet bedöms inte kunna prioriteras då nya projekt, som bedöms kunna svara upp 
mot behovet av nya kulturcentrum i kommunen, redan är planerade. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 311 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, den 13 oktober 2020 
Bilaga 1 Motion från Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020, § 53 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Carl-Magnus Grenninger (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Christina 
Ståldal (NL) och Rolf Wasteson (V), bifall till motionens första och tredje att-sats.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Carl-Magnus Grenningers förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Carl-Magnus Grenninger reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi ska vara rädda om de fina gamla byggnader som finns i Nacka, de är en del av vårt 
historiska arv och ska bevaras för kommande generationer. Danvikens hospital har stort 
kulturhistoriskt värde och är skyddad som byggnadsminne. Huset får alltså inte rivas eller 
förvanskas. Fastighetsägaren har en skyldighet att hålla det i godtagbart skick.  
Den nya ägaren har uttryckt stora ambitioner att renovera det idag ganska förfallna huset 
och tänker sig konsthall, restaurang och verksamhet kopplat till konst och kultur i 
lokalerna. Trots detta vill vänsteroppositionen (S, Nackalistan, MP och V) att kommunen 
ska köpa fastigheten. Vi ser inget skäl till det, vi tror att privata näringslivet har bäst 
förutsättningar att utveckla fastigheten för olika publika ändamål. Dessutom – varifrån ska 
vänsteroppositionen få pengar för att köpa och renovera huset? Huset såldes i september 
2020 för 70 miljoner kronor och det kostar åtskilliga miljoner att renovera. Trots att de 
velat att kommunen ska köpa huset så har de inte avsatt pengar för det i sina budgetförslag. 
Maken till ekonomiskt oansvar får man leta efter, den som gör anspråk på att leda en 
kommun måste förstå att allt man vill också måste betalas.” 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Karin Teljstedt för 
Kristdemokraterna. 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det glädjande med engagemanget kring Danvikens hospital är att det tyder på intresse för 
att rusta upp den historiska miljön och byggnaden, samt viljan att satsa på kultur och konst 
och eventuellt också ett café och en mötesplats. Detta kan förverkligas både om det är en 
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privat person eller om det är kommunen som är ägare. Bakgrunden till Nackalistans bifall 
både till motionen och medborgarförslaget är att det har runnit mycket vatten under 
broarna och att tidigare planer för miljön och byggnaden inte har förverkligats. Det är en 
för värdefull miljö för att inte tas tillvara och kommunen är den yttersta garanten för att 
förverkliga detta som ett konst- och kulturcentrum mitt ibland all nybyggnation. Det skulle 
värdesättas av nackabor, stockholmare och turister.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet stöder intentionerna bakom Socialdemokraternas motion, dessa diskussioner 
har tidigare förts även inom vårt parti. Det anrika gamla huset har med de styrande 
politikernas goda minne under en alltför lång tid fått stå och förfalla. Eftersom det kom en 
ny ägare till hospitalet ansåg dock vi i Miljöpartiet att den nya ägaren först skulle få en ärlig 
chans att renovera och ställa iordning lokalerna innan kommunen övervägde andra åtgärder 
för att bevara byggnaden, någonting som med den nya ägaren nu verkar vara på väg att 
hända.” 
 
- - - - - 
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§ 442 KFKS 2019/1173 

Motion – Policy för demokratiska samtal 
Motion den 16 december 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att införa en policy för besök i de 
kommunala skolorna respektive för besök på andra kommunala arbetsplatser. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en policy för att belysa de grunder som 
rektorer kan luta sig mot för att neka eller bevilja besök av utomstående som inte anses dela 
värdegrunden hos skolan samt motsvarande policy för besök hos andra kommunala 
arbetsplatser. 
 
Enligt de lagregler och grunder för urval som finns idag kan en skola inte avgränsa en 
inbjudan till politiska partier på grund av vissa partiers åsikter skulle strida mot skolans 
värdegrund. Detta även med utgångspunkt i den grundlagsskyddade yttrandefriheten och 
objektivitetsprincipen. Det har inte framkommit annat än att Välfärd skolas rektorer anser 
att de redan idag har lagstöd och riktlinjer som ger stöd i deras beslut när det gäller att ta 
emot eller neka besökare. Vad gäller studiebesök hos andra kommunala arbetsplatser 
bedömer stadsledningskontoret att detta inte har upplevts som ett problem i 
verksamheterna och det bedöms därför inte föreligga något behov en policy. Det är upp till 
respektive chef att bedöma om och när ett studiebesök är lämpligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 305 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och juridik-och kanslienheten, daterad den 6 oktober 
2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 22 
september 2020, § 52, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motion - Policy för demokratiska samtal (S) 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), Anders Tiger (KD) 
och Johan Krogh (C), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane (MP) och Rolf 
Wasteson (V), bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Khashayar Farmanbars förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan är positiva till viljan att föra ut och sprida information angående vilka lagar 
och regler som gäller för att ta emot besök från politiska partier i skolor och på 
arbetsplatser. Man behöver ofta upprepa information för att nå alla de som har glömt eller 
är nya i sina tjänster. Nackalistan anser dock att S i de styrande att-satserna i motionen 
borde skrivit just ”politiker” och inte ”utomstående”. 
Nackalistans önskan är att kommunen i samband med valet år 2022 för ut information om  
former och lagstöd för besök av politiker i skola och på arbetsplatser, och att budskapet 
bör vara att man gärna ser att dessa är positiva till besök och främjar den 
demokratiska/politiska dialogen. Mot bakgrund av att dessa synpunkter inte till fullo 
överensstämmer med motionens innehåll bifaller vi därför inte motionen.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna har en lång, bred och rik erfarenhet av politisk åsiktsförföljelse från 
sin långa väg fram till politisk representation och möjligheten att företräda breda 
väljargrupper. Av den anledningen finns förståelsen av demokrati – verklig demokrati, för 
alla – i partiets politiska DNA. 
Det bildar bakgrunden till det skarpa avståndstagande som måste göras mot 
Socialdemokraternas motion, med dess försök att institutionalisera politisk åsiktsförföljelse 
och särbehandling på lokal nivå. 
Oavsett tilltänkt plats för besök i en kommun – skola eller annan kommunalstyrd 
institution – så talar Grundlagen klarspråk om förutsättningarna för dessa besök, och 
fastslår att yttrandefrihet och likabehandling står över andra önskemål. All rättstolkning på 
denna punkt är avslutad genom JO-beslut från år 2010.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Bra motion, det är viktigt att kommunen utarbetar en gemensam policy så att rektorerna 
har något gemensamt att luta sig åt för att neka eller ta emot besökare, det kan ge en större 
trygghet både för eleverna, föräldrar och personal.” 
 
- - - - - 
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§ 443 KFKS 2019/829 

Motion – Föreningarnas värdegrund 
Motion den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
 

1. Kommunfullmäktige noterar att föreningarna redan behöver följa 
Europakonventionen då den är inkorporerad i svensk lag, samt att riktlinjerna för 
lokalupplåtelse av kulturlokaler redan medger uthyrning till politiska partier i mån 
av plats. 
 

2. Kommunfullmäktige noterar att det är möjligt för politiska partier att hyra lokal av 
de föreningar och kulturhus som har kommunala upplåtelseavtal. I övrigt avslår 
kommunfullmäktige förslaget om att kommunen ska villkora beviljandet av 
föreningsbidrag med kravet att föreningar som hyr ut sina egna lokaler ska vara 
skyldiga att hyra ut till politiska partier. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska avkräva alla bidragssökande föreningar en skriftlig 
förhandsförsäkran om att föreningen utan förbehåll bejakar och tillstyrker artiklar 9 och 10 
av Europakonventionen för mänskliga rättigheter. I motionen föreslås även att alla 
bidragssökande föreningar som hyr ut lokaler lämnar en skriftlig förhandsförsäkran om att 
föreningen avser att medge uthyrning till alla politiska partier med representation i Nacka 
kommunfullmäktige och/ eller riksdagen, utan åtskillnad relativt andra hyresgäster. 
 
Ärendet är berett i kulturnämnden och fritidsnämnden som båda föreslår att motionen 
avslås bland annat mot bakgrund att Europakonventionen är inkorporerad i svensk lag 
varför föreningar har att följa denna lag liksom andra lagar i Sverige, samt mot att 
kommunen ej har rådighet över föreningars egna lokaler. 
 
Stadsledningskontoret kan konstatera att föreningarna redan idag behöver följa 
Europakonventionen och att riktlinjerna för lokalupplåtelse av kulturlokaler redan medger 
uthyrning till politiska partier i mån av plats. Att däremot avkräva bidragssökande 
föreningar som hyr ut lokaler en försäkran om att hyra ut till just politiska partier bedöms 
som alltför långtgående, då det inte är en kommunal angelägenhet att styra hur föreningar 
hyr ut sina egenägda lokaler. Däremot kan det konstateras att föreningar och kulturhus som 
har kommunala upplåtelseavtal ska hyra ut lokaler till politiska partier. Mot bakgrund av 
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ovanstående föreslår därför stadsledningskontoret att kommunfullmäktige noterar att det är 
möjligt för politiska partier att hyra lokal av de föreningar och kulturhus som har 
kommunala upplåtelseavtal. I övrigt föreslås att kommunfullmäktige avslår förslaget om att 
kommunen ska villkora beviljandet av föreningsbidrag med kravet att föreningar som hyr 
ut sina egna lokaler ska vara skyldiga att hyra ut till politiska partier. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 303 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 
november 2020 
Bilaga 1  Motion - Föreningarnas värdegrund (SD) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 25 
Bilaga 3  Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020 § 27 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD), Johan Krogh 
(C), Bosse Ståldal (NL) och Alva Dahn (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Esa Örmäs förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Kommunen bör inte påtvinga det ideella föreningslivet att hyra ut lokaler oavsett om det  
handlar om partier eller andra aktörer. Däremot är det självklart att de kulturhus som har  
kommunens uppdrag att hyra ut samlingslokaler har skyldighet att hyra ut lokaler till partier  
som är representerade i kommunfullmäktige. Där går gränsen. Partier som inte är  
representerade i kommunfullmäktige och vars politik går ut på att begränsa demokratin bör  
inte få tillträde till de av den parlamentariska demokratin avsatta medlen för öppna  
samlingslokaler.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Den ordning som av tradition har rått i det svenska samhället, med föreningar som ger 
utrymme till alla former av engagemang för civilsamhället och också stöds av offentliga 
myndigheter, är en ordning som Sverigedemokraterna ställer sig bakom och vill bevara. 
För att denna ordning ska fortsätta att mötas av allmänt förtroende, måste också samma 
demokratiska spelregler och värderingar prägla föreningarnas arbete som hos just de 
offentliga myndigheter som möjliggör stora delar av föreningarnas arbete, och som 
fastläggs i Grundlagen. 
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Föreningar som väljer att avstå från att tillämpa demokratiska spelregler och värderingar 
bör ställas utanför de demokratiskt beslutade offentliga understödssystem, finansiella eller 
andra, som är oupplösligt förenade med de spelreglerna och värderingarna.” 
 
- - - - - 
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§ 444 KFKS 2020/949 

Motion – Åtgärder för ökat valdeltagande 
Motion den 12 oktober 2020 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår och planeras flera aktiviteter i kommunen som 
uppfyller delar av intentionerna i motionen. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att förslagen om att utse valinformatörer, valmobilisatörer 
eller samhällsinformatörer avslås. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge val- och demokratinämnden i 
uppdrag att genomföra åtgärder för ett ökat och mer jämlikt valdeltagande inför de 
allmänna valen 2022. Val- och demokratinämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån sitt ansvarsområde. 
Val- och demokratinämnden ansvarar för att förmedla tydlig och korrekt information om 
valet och att möjliggöra för röstberättigade att rösta på ett enkelt, tillgängligt och rättssäkert 
sätt. I nämndens uppdrag ligger även att bevaka, utveckla och fördjupa de demokratiska 
processerna och nämnden genomför flera aktiviteter för att åstadkomma detta. Flera av 
åtgärderna som föreslås i Vänsterpartiets motion ligger därmed i linje med nämndens 
uppdrag och pågående arbete. Ansvaret för att motivera människor att rösta ligger däremot 
på de politiska partierna. Därför avslås förslagen om att utse valinformatörer, 
valmobilisatörer eller samhällsinformatörer. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 217 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 21 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 8 februari 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD) och Johan Krogh (C), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane (MP), Rolf 
Wasteson (V), Mikael Carlsson (NL) och Alva Dahn (S), bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Khashayar Farmanbars förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla Khashayar Farmanbars förslag.”  
 
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 23 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 4 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”De allmänna valen är ett av de viktigaste fundamenten i vår demokrati och därför är också 
ett högt valdeltagande viktigt, en förutsättning för att bygga tillit i samhället. 
Vänsterpartiets motion konstaterar att valdeltagandet varier kraftigt i Nacka, ett spann på 
37%-enheter i 2018-år val. Därför måste vi alla enträget arbeta för ett ökat valdeltagande, 
särskilt i de områden där del är lågt. 
Vi i Vänsterpartiet gör vad vi kan för att uppmuntra och uppmana till röstande. Så gör 
säkert de flesta andra partier också. Men uppenbarligen räcker inte det. När vi då i vår 
motion vill att Nacka kommun ska medverka till detta så är det provocerande att svaret är 
att ”ansvaret för detta ligger på de politiska partierna”. 
I många kommuner i landet så har olika insatser gjorts för att uppnå ett ökat valdeltagande, 
så även i några regioner. Regeringen har också gett Myndigheten för ungdoms- och 
civilsamhällesfrågor i uppdrag att bedriva projekt i samma avsikt. Så uppenbarligen är det 
ett allmänt accepterat faktum att det behövs insatser från samhället. Att Nacka inte anser 
det är då snarare ett undantag. 
Där kunde vi ha slutat skriva denna reservation med det konstaterandet. Dock kan man 
undra hur det kommer sig att Nacka avviker så, vad är det som gör att alliansmajoriteten i 
Nacka inte anser att det är en allvarlig samhällsfråga att uppnå ett ökat valdeltagande. Kan 
det möjligen bero på att i de områden där det redan högst valdeltagande så är det en 
majoritet för alliansens partier medan det i de områden som har lägst andel röstande istället 
är en majoritet för oppositionen? Dvs. man tror att insatser för ökat valdeltagande skulle 
missgynna majoriteten? Om så är fallet så ställer man alltså den egna nyttan före 
demokratin. Det vore allvarligt om det vore så, låt oss hoppas att det bara är en 
konspiratorisk tanke.” 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Demokratin måste ständigt försvaras och dess principer hållas levande. Nackalistans 
motion innehåller bl a ett förslag om att kommunen ska anställa ”demokratiambassadörer” 
i avsikt att öka valdeltagandet. Det pågår redan arbete för att underlätta för våra invånare 
att rösta och Nacka har redan ett mycket högt valdeltagande, 86,4%. Partierna i Nacka får 
under denna mandatperiod ett stöd på tillsammans 13,5 miljoner kronor för att kunna ha 
kontakt med våra invånare. Vi ser inget behov av att kommunalisera det ansvar som de 
politiska partierna har för att hålla demokratin levande.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att detta är en viktig motion som sätter fingret på något som borde  
diskuteras mycket mer. Det demokratiska styret har sin legitimitet genom att en stor 
majoritet känner sig delaktig i det och accepterar det. Nackalistan ser med oro på att det 
skiljer så stort i valdeltagande mellan olika områden och tycker att kommunen borde 
kämpa hårt för att undvika att skapa utanförskapsområden där människor inte känner sig 
delaktiga i det demokratiska systemet. I svaret till motionen lägger kommunen i stort sett 
över allt ansvar kring detta på de politiska partierna. Och visst har de politiska partierna ett 
ansvar, men ett stort ansvar ligger även på kommunen. Evenemang som demokratiskola 
eller annat som främjar valdeltagande kan t ex lätt misstolkas som partipolitik om de 
arrangeras av enskilda politiska partier.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Till Sverigedemokraternas önskan om högt valdeltagande kan fogas en förhoppning och 
önskan om att alla åtgärder för att öka valdeltagandet behöver vara partipolitiskt neutrala. 
Det gäller också valinformatörers agerande och utdelande av valinformation. I det förflutna 
finns händelser som ger upphov till farhågor om denna partipolitiska neutralitet hos 
valarbetare och valinformatörer. Fraserna från valrörelsen 2018, på Facebook: "Vi 
uppmanar alltså inte till att rösta på något särskilt parti utan bara till att rösta! Helst ett som 
inte ger SD makt." känns inte riktigt helgjutna. 
En ytterligare synpunkt som komplement till alla partipolitikers önskan om högt 
valdeltagande är synpunkten att det också är en personlig demokratisk rättighet att inte 
rösta alls.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker att detta är en viktig motion. Att fler bör rösta även om det innebär att 
medborgaren röstar blankt, är något alla kommuner bör arbeta med för att stärka 
demokratin.  
Det är bra att val- och demokratinämnden har utökat arbetar för ett större valdeltagande, 
men med valinformatörer, valmobilisatörer eller samhällsinformatörer skulle de kunna nå 
fler.” 
 
- - - - - 
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§ 445 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 184  
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
  



 
58 (98) 

 20 september 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

 

§ 446 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 185 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1  Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 

36, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 447 KFKS 2020/197 

Motion – Inför rättighet för barn att träffa 
myndighetsperson utan vårdnadshavare 
Motion den 2 mars 2020 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna vill stärka barns möjligheter till delaktighet vid socialtjänstens insatser genom 
att införa en rättighetsgaranti, som innebär att alla barn ska ha rätt att träffa en 
myndighetsperson utan vårdnadshavare. Motionen tar särskilt upp de barn som är utsatta 
for våld och förtryck i sitt hem. 
 
Arbets- och företagsnämnden och socialnämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån respektive nämnds ansvarsområden. Nämnderna konstaterar att det 
redan finns en möjlighet för myndighetsperson eller socialsekreterare att träffa barn utan att 
deras vårdnadshavare samtycker eller är närvarande, vilket regleras i socialtjänstlagen (SoL). 
Det går även att belägga uppgifter med sekretess gentemot vårdnadshavaren enligt 
offentlighet och sekretesslagen (OSL), vilket möjliggör för en socialsekreterare att inte 
behöva informera vårdnadshavaren vad man pratat med barnet om utan detta kan man då 
vänta med till dess att skydds bedömning gjorts. Stadsledningskontoret konstaterar att det 
redan finns lagligt grundade möjligheter att träffa barn utan att deras vårdnadshavare 
samtycker eller är närvarande. Det kan konstateras att enligt föräldrabalken har ett barns 
vårdnadshavare en relativt långtgående rätt och skyldighet att bestämma i frågor som rör 
barnets personliga angelägenheter. Kommunen har inte möjlighet att införa en absolut 
rättighetsgaranti som föreslås i motionen, eftersom en sådan skulle gå utöver gällande lag. 
Stadsledningskontoret poängterar vikten av att socialsekreterare och andra 
myndighetspersoner alltid ska göra allt for att skydda barnet. Det föreslås att 
kommunfullmäktige noterar informationen, om möjligheten for barn att träffa en 
myndighetsperson i samband med utredning utan vårdnadshavares samtycke eller närvaro 
enligt gällande lagstiftningen, till protokollet. Motionen bedöms därför inte föranleda några 
ytterligare åtgärder och är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 307 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020, § 
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42, inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 29 september 2020, § 114, 
inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motion - Inför rättighet för barn att träffa myndighetsperson utan vårdnadshavare 
 
- - - - - 
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§ 448 KFKS 2020/1046 

Motion – Barns delaktighet i beslut som rör dem själva 
och beaktande av barns bästa 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att tjänsteskrivelsernas text om konsekvenser för barn kompletteras 
med information om hur barns perspektiv på beslutet är beaktat. Det föreslås även att 
tjänsteskrivelsernas text om konsekvenser för barn kompletteras med information på vilket 
sätt som barn gjorts delaktiga i processen fram till färdigt förslag till beslut. 
 
Då varje enhet arbetar med olika frågor som har beröring med konsekvenser för barn 
förutsätts att varje enhet själv identifierar hur hänsyn tas till konsekvenser för barn utifrån 
barnkonventionen. Det bedöms dock finnas tillräckliga verktyg och förutsättningar för 
enheterna att utveckla konsekvenserna för barn i tjänsteskrivelserna på så sätt som föreslås 
i motionen utan att detta byggs in som en obligatorisk del under rubriken Konsekvenser 
för barn i tjänsteskrivelsen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 95 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 23 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 449 KFKS 2020/948 

Motion – Solceller på kommunala fastigheter 
Motion den 12 oktober 2020 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Ärendet har behandlats såväl i kommunstyrelsens miljöutskott som kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott den 23 februari 2021. År 2017 beslutade kommunfullmäktige att 
det skulle byggas solenergi-anläggningar på de platser där det är ekonomiskt lönsamt ur ett 
livscykelperspektiv. Inventering av kommunägda byggnader har genomförts och ett flertal 
solcellsanläggningar är installerats under åren. Det pågår samtidigt installation på 
nybyggnationer samt planeras för ytterligare installationer i närtid. I Mål och budget för 
2021-2023 har kommunstyrelsen fått i särskilt uppdrag att utreda förutsättningarna för 
solceller och laddstolpar på flera av kommunens fastigheter. Kommunstyrelsen ska 
återkomma med en plan för hur en utbyggnad ska kunna gå till och ekonomin för detta. 
Arbetet med inventering av möjliga platser samt montering av solcellsanläggningar kommer 
därmed att fortsätta under 2021 i ett ökat tempo. Utöver detta kommer även identifiering 
av platser för laddstolpar på kvartersmark genomföras i under första halvan av 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 94 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för fastighetsförvaltning, daterad 
den 24 februari 2021 
Bilaga 1 Motion från Sidney Holm m.fl. (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021, § 4 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 februari 
2021, § 36) 
 
- - - - - 
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§ 450 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en strategi för kommunens 
laddinfrastruktur. Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 10 november 
2020 § 190. Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att det 
pågående 
samarbetet med Nacka Energi AB tillsammans med förslaget i mål och budget 2021-2023 
om att utreda förutsättningarna för laddstolpar och ta fram en plan för hur en utbyggnad 
ska kunna gå till, uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer natur- och trafiknämndens beslut och 
bedömer vidare att det finns goda möjligheter att öka andelen laddinfrastruktur i Nacka 
kommun - på allmän plats, i samband med nytillkommen bebyggelse och enligt den 
utredning som kommunstyrelsen givits i uppdrag att genomföra för kommunens egna 
fastigheter. Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att 
motionens förslag avslås med en notering att det pågår arbete för laddinfrastruktur inom 
kommunen samt tillsammans med Nacka Energi AB. Sammantaget bedöms detta uppfylla 
intentionerna i motionen. Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 29 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer, m. fl. (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 (§ 190) 
inklusive trafikenhetens tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 451 KFKS 2020/1053 

Motion – Köttfri måndag i Nacka 
Motion den 16 november 2021 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Förslagen i motionen syftar till att minska andelen rött kött och processade charkvaror i 
kommunens skolor, förskolor och äldreomsorg genom att införa en vegetarisk dag i 
veckan. Motionen föreslår även att kommunen genom samarbete med lokala 
folkrörelseorganisationer och företag sprider information om varför man bör minska sin 
kött- och mejerikonsumtion. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beredde ärendet på 
sammanträdet den 16 mars 2021. Utskottet beslutade att föreslå att kommunfullmäktige att 
avslå motionen och noterar att arbete pågår med att minska köttkonsumtionen och matens 
klimatpåverkan i kommunens verksamheter samt att information och kunskap ges kring en 
hållbar utveckling. Utformningen av det arbetet sker dock på olika sätt för att bäst passa 
verksamheten. 
 
Miljöenheten stödjer kommunstyrelsens verksamhetsutskotts beslut. För motionens andra 
attsats bedömer miljöenheten att det finns flera fördelar med att samverka med företag och 
folkrörelseorganisationer för att sprida information och kunskap om livsmedlens negativa 
klimatpåverkan. Dock kan frågan avseende kött- och mejerikonsumtionen i många fall vara 
en känslig fråga och det finns en otydlighet om det är en kommunal uppgift att informera 
människor om vad de bör äta eller inte. Dels finns det motstridiga uppgifter och miljömål 
såsom behovet av öppna landskap som måste betas och dels är det en hälsofråga för varje 
enskild människa hur mycket och vilka proteiner och näringsämnen som de behöver få i 
sig. Detta är ett ställningstagande som behöver göras hos varje enskild individ. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 158 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 10 mars 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 452 KFKS 2020/946 

Motion – Fossilfri fordonsflotta senast 2030  
Motion den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) som föreslår 
att kommunen ställer om sin fordonsflotta till att bli fossilfri till 2030. För att kunna nå en 
fossilfri fordonsflotta till 2030 föreslår motionärerna även att kommunen ställer krav i 
kommande upphandlingar att fossilfritt bränsle ska användas i personbilar som används i 
den kommunalt finansierade verksamheten. 
 
Natur- och trafiknämnden samt kommunstyrelsens miljöutskott har berett motionen och 
lämnat synpunkter utifrån sina ansvarsområden. Nämnden och utskottet redovisar exempel 
på vad som görs för att nå målet om en fossilfri fordonsflotta redan 2025. De redovisar 
också vilka svårigheter som finns utifrån kostnader och utveckling av fossilfria fordonsslag. 
 
Motionens förslag går i linje med verksamheternas mål och utveckling. I kommunens mål 
och budget är en av de politiska inriktningarna en miljösmart kommun. Den politiska 
inriktningen fungerar som ett riktmärke för kommunens samlade klimatarbete vilket styr 
den kommunala organisationens och de kommunägda bolagens verksamhet. Ett av målen 
under ”miljösmart kommun” är ett helt fossilfritt samhälle. För kommunen innebär det 
bland annat att kommunens fordon i möjligaste mån ska vara el- eller hybridbilar. I den 
senaste revideringen av miljöprogrammet beslutades ett mål om att 100 procent av 
kommunens fordon, med vissa undantag, ska kunna drivas med förnybart bränsle redan till 
2025. Möjligheterna att realisera en fossilfri fordonsflotta beror samtidigt på hur den 
tekniska utvecklingen fortskrider. Vad gäller vissa av kommunens fordon, såsom 
arbetsmaskiner och specialfordon, är marknaden begränsad och det finns idag få fordon 
som drivs med andra drivmedel än fossila. Här kan dock noteras att Nacka har gått med i 
projektet Fossilfritt 2030, där flera kommuner och regioner samverkar i syfte att driva 
utvecklingen och tillverkningen av arbetsmaskiner för minskat koldioxidutsläpp. 
 
I förslag till beslut från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten föreslogs att 
kommunfullmäktige noterar att det finns mål i miljöprogrammet som styr mot en fossilfri 
fordonsflotta och att det redan pågår ett arbete som ligger i linje med förslagen i motionen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 1 juni 2021 att föreslå 
följande; att kommunfullmäktige noterar att Majoritetsprogrammet från hösten 2018 anger 
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att Nacka helt ska fasa ut fossilenergi från egen verksamhet och att kommunens fordon i 
möjligaste mån ska vara el- eller hybridbildar samt att det finns mål i miljöprogrammet som 
styr mot fossilfri fordonsflotta. Därmed kan konstateras att det redan pågår ett arbete som 
ligger i linje med förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. ” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 216 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 6 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 23 mars 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 453 KFKS 2020/1045 

Motion – Inför en koldioxidbudget i Nacka 
Motion den 16 november 2020 av Espen Bjordal m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion väckt av Espen Bjordal m.fl. (S) i Nacka föreslås det att kommunen tar fram 
en koldioxidbudget och offentliggör utvecklingen av densamma. 
Kommunstyrelsen beslutade den 10 maj 2021 att Nacka kommun ska upphandla en tjänst 
för framtagande av en koldioxidbudget för kommunen (KFKS 2021/394). Därmed kan 
motionärernas förslag om att kommunen tar fram en koldioxidbudget och offentliggör 
utvecklingen av densamma anses som uppfyllt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 221 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 6 maj 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 454 KFKS 2020/1183 

Motion – Miljödeklarera byggande av flerfamiljehus 
Motion den 14 december 2020 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 14 december 2020 av Christina Ståldal med flera 
(NL) föreslås att kommunen ska utarbeta ett underlag för bedömning och marknadsföring 
av graden av klimatanpassning för de byggherrar som så önskar samt marknadsföra det 
offentligt för att underlätta för bostadsspekulanterna att göra aktiva val. 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021 (§ 97). Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att 
intentionerna i motionen uppfylls utifrån den beslutade strategin för miljö- och 
klimatambitioner samt noterar att det frivilliga certifieringssystemet som flertalet byggherrar 
använder sig av, ligger i linje med vad motionärerna efterfrågar. Ärendet har även beretts av 
kommunstyrelsens miljöutskott som den 20 april 2021 (§ 14) fattade motsvarande beslut 
som miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 266 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 4 juni 2021 
Bilaga 1 Motion Miljödeklarera byggande av flerfamiljehus 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021, §14 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från miljöenheten MSN, daterad den 17 mars 2021 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 20 april 2021, §97 
Bilaga 5 Tjänsteskrivelse från miljöenheten KSMU daterad den 16 april 2021 
 
- - - - - 
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§ 455 KFKS 2020/202 

Motion – Ändrad inriktning på Nacka bygger stad 
Motion den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson mfl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson (V) föreslås att ett omtag av projektet 
"Nacka bygger stad" görs med inriktning att huvuddelen av alla bostäderna som byggs ska 
utgöras av hyresbostäder, att Nackas markpolitik ändras, att den tänkta byggnationen i 
Ryssbergen helt utgår och att nödvändiga infrastrukturprojekt inte bromsas mer än vad 
som direkt orsakas av tunnelbanans försening samt att utbyggnad av fotbollsplaner och 
andra idrottsytor ges företräde. 
 
Hur kommunen ska använda sitt markinnehav framgår av "Program för markanvändning 
med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal". Enheten för strategisk 
stadsutveckling konstaterar att för att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska 
nås utgör intäkter från markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större 
avsteg från principen om marknadsmässigt pris och nuvarande målsättningen kring 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå målet. 
 
Ryssbergen är en del av centrala Nackas utveckling och ingår i genomförandeplanen för 
Nacka stad. Det finns politiska beslut om pågående detaljplanering av Ryssbergen och 
detaljplanen var på samråd sommaren 2018. Förskjutningen i tidplanen av tunnelbanans 
utbyggnad får konsekvenser för genomförandet av vissa projekt. Vad gäller 
trafikinfrastruktur påverkas den framtida bussterminalen som är beroende av tunnelbanans 
driftstart. Utbyggnaden av teknisk infrastruktur görs i takt med stadsutvecklingen på västra 
Sicklaön.  
 
I utvecklingen av territoriet, inklusive utbyggnaden av fotbollsplaner och andra idrottsytor, 
måste en rad avvägningar göras för att säkra en utveckling i linje med kommunens 
övergripande mål. Om utbyggnad av fotbollsplaner och andra idrottsytor ges företräde 
påverkas möjligheten att uppnå andra kommunala mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 268 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 14 september 2020 
Bilaga 1 Motionen  
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§ 456 KFKS 2020/554 

Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom 
överdäckning 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram förslag på möjliga platser att överdäcka. 
Överdäckning av väg- och spårområden för att möjliggöra exempelvis bostäder och 
arbetsplatser har flera nyttar, men innebär samtidigt stora investeringar och hantering av 
omfattande och komplexa frågeställningar samt flera inblandade aktörer. 
 
Kommunens inriktning är att alla projekt ska bära sina egna kostnader. De förväntade 
intäkter som kan fås av tillskapandet av byggrätter måste alltså täcka kostnaderna för 
överdäckningskonstruktionen och övriga kostnader. 
 
Det är framförallt kommunens ekonomi som påverkar möjligheten att initiera ytterligare 
kostnadsdrivande projekt som fler överdäckningar sannolikt skulle innebära. En 
stadsutvecklingsekonomi i balans har definierats som att inkomsterna ska vara minst lika 
stora som utgifterna under åren 2014-2030. För att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i 
balans krävs ett aktivt arbete för att säkra att inkomster och utgifter taktar med varandra. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 301 
Tjänsteskrivelse från planenheten och enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 28 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 457 KFKS 2020/556  

Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, 
styrning och planering av Nacka bygger stad 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 15 juni 2020 av Mikael Carlson, Lina Olsson och YuSie Rundkvist Chou 
(NL) föreslås att tillsätta en oberoende kommission för att utvärdera mål, styrning och 
planering av Nacka bygger stad. Kommissionen föreslås utvärdera hur Nacka bygger stad 
kom till och hur styrning och planering av stadsutvecklingsprocessen har bedrivits. Enligt 
förslaget ska kommissionen starta hösten 2020 och avslutas våren 2022. 
 
I stadstutvecklingsprocessen bedrivs arbetet genom sedvanlig politisk hantering i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelse och i nämnder där samtliga politiska partier är 
delaktiga. Mål- och budgethantering samt verkställighet står under tillsyn av såväl 
lekmannarevisorer som externa revisorer. 
 
Stadsledningskontorets bedömning är därmed att det inte föreligger skäl för att inrätta en 
särskild kommission för att utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 302 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab daterad den 9 oktober 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 458 KFKS 2020/454 

Motion – Svalare stadsmiljö 
Motion den 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 18 maj 2020. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade den vidare till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt kommunstyrelsen. Ärendet behandlades den 10 november 2020 av 
NTN (§192) och av MSN den 18 november 2020 (§271). 
I motionen föreslås fyra insatser för att minska effekterna av extrem sommarvärme. 
Åtgärderna som föreslås är att öka antalet planteringar av lövträd, att på nya tak anlägga 
odlingar och att undvika mörka tak och byggnadsmaterial samt att använda grå asfalt och 
gatsten istället för svart asfalt på lämpliga platser på vägar och parkeringsplatser. 
Arbete med åtgärder för att minska effekten av förväntade klimatförändringar är en viktig 
del i den fysiska planeringen. Det finns flera styrande dokument i kommunen med 
koppling till arbetet med klimat- och hållbarhetsfrågor och det pågår ett arbete med en 
klimat- och sårbarhetsanalys som utgör ett första steg i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan för kommunen. Mot bakgrund av nämndernas redogörelse för sitt 
arbete instämmer enheten för strategisk stadsutveckling i att det redan pågår arbeten inom 
kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen där så är möjligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 358 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Svalare stadsmiljö" daterad 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och 
Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 november 
2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden från planenheten, daterad 
den 30 oktober 2020 
 
- - - - - 
  



 
73 (98) 

 20 september 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 459 KFKS 2020/330 

Motion – Bygg barnvänliga och ljusa gårdar 
Motion den 2 mars 2020 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 27 februari 2020 av Mikael Carlsson, Lina Olsson 
och YuSie Rundkvist Chou (Nackalistan) föreslås att kommunen startar en process med 
workshops för att dokumentera synpunkter på bra stadsmiljö från barn och unga. Det 
föreslås även att resultatet arbetas in i planeringen för nya bostadsområden och att 
barnexperter ska involveras i planeringen av boendemiljöer samt att kvarteren bör byggas 
större med ljusa gårdar och med lägre byggnadshöjd för att skapa ljusa gårdar. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020. Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att det redan 
pågår arbeten inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. I 
varje projekt bedöms en lämplig gårdsyta och byggnadshöjder, vilka prövas inom 
planprocessen. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i planenhetens beskrivning av att barn 
och unga på olika sätt har getts möjlighet att bidra med synpunkter i planeringen i linje med 
intentionerna i motionen. Utformningen av bebyggelsen prövas inom planprocessen utifrån 
platsens lämplighet, avvägning mellan olika intressen och de kommunala målen. Att ett 
utvecklingsarbete pågår inom planenheten som syftar till att lyfta fram barnperspektivet i 
detaljplanearbetet i kombination med att en proaktiv översyn görs kring vilka pågående 
projekt som kan vara lämpliga för framtida dialoginsatser riktade till barn och unga är 
positivt. Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer därför att det redan pågår arbeten 
inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 357 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 18 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Bygg barnvänliga och ljusa gårdar" daterad den 27 februari 2020 av 
Mikael Carlsson med flera (NL). 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 2 oktober 2020 
 
- - - - - 
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§ 460 KFKS 2020/834 

Motion – Bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Motion den 14 september 2020 av Christina Ståldal mfl (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna efterlyser ett arbetssätt i planarbetet som tidigt identifierar ett områdes 
karaktär och genom en framtagen vision låter invånare i Nackas områden vara med från 
start. Vidare föreslås i motionen att planeringen tar ett helhetsgrepp för området som utgår 
från områdets bebyggelsekaraktär men också från trafikens påverkan vid en förändring av 
ett område. I motionen föreslås också att planer och dokument ska genomgå en 
kvalitetsgranskning innan de skickas till allmänheten. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 § 301. 
Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att planenhetens arbetssätt 
redan uppfyller intentionerna bakom delar av förslagen i motionen och att andra delar ingår 
i enhetens fortlöpande utvecklingsarbete. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling konstaterar att planeringen i Nacka utgår från 
översiktsplanen och de kommunala övergripande målen, vilka i hög grad styr mot 
intentionerna i motionen. Enheten anser därför att kommunens styrdokument och 
arbetssätten inom stadsutvecklingsprocessen uppfyller intentionerna i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 26 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motion bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 20 november 2020 
 
- - - - - 
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§ 461 KFKS 2020/453 

Motion – Planering av förskoleenheter i Nacka 
Motion den 18 maj 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder hur det i stadsplaneringen går att skapa 
mindre förskoleenheter i Nacka. 
 
Motionen behandlades i utbildningsnämnden den 5 november 2020 UBN 2020/94. 
Nämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det idag 
finns väl fungerande kriterier för att finna bästa placering och lämpligaste storlek på nya 
förskolor i Nacka kommun. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i utbildningsenhetens utredning och 
bedömning. Enheten bedömer även att det löpande pågår arbete med planeringen av 
förskoleenheter och att det finns ett bra arbetssätt för att nå bra och välavvägda lösningar. 
Mot bakgrund av att det finns väl fungerande arbetssätt och rutiner som ligger till grund för 
planeringen av förskoleenheter i Nacka kommun föreslås att kommunfullmäktige avslår 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 27 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motionen - Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse Utbildningsenheten 
Bilaga 3 Protokoll från Utbildningsnämnden 5 november 2020 
 
- - - - - 
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§ 462 KFKS 2020/456 

Motion – ldrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7 -spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslår enheten att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 359 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - -  
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§ 463 KFKS 2020/558 

Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån 
idrottens behov 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att göra en noggrann 
lokaliseringsanalys av befolkningsutvecklingen på Sicklaön och speciellt de centrala delarna 
och utifrån en sådan analys prioritera idrottens behov av planer och anläggningar på 
Järlahöjden nära barn och ungdomar. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 och nämnden beslutade att 
föreslå att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen samt att motionen därmed är färdigbehandlad. 
Det pågår ett fortlöpande arbete för att säkra goda förutsättningar för idrottsutövande i 
kommunen i takt med befolkningsutvecklingen. Att endast prioritera idrottens behov av 
planer och anläggningar på Järlahöjden, såsom föreslås i motionsförslaget, bedöms inte leda 
till den blandade och hållbara stadsdel som eftersträvas i enlighet med tidigare fattade 
beslut angående stadsutvecklingen i Centrala Nacka. 
Konsekvenserna av motionsförslaget är sannolikt att färre bostäder skulle kunna uppföras 
inom Järlahöjden och därmed erhålls mindre intäkter från markförsäljning eller upplåtelse 
av mark, något som påverkar stadsutvecklingsekonomin negativt och dess möjlighet att 
vara i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 90 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 464  KFKS 2020/557 

Motion – Bygg inte bostäder på Järlahöjdens idrottsytor 
Motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) föreslås att Järlahöjden inte ska 
bebyggas med bostadshus som innebär att idrottsytor eller idrottshallar rivs och att 
möjligheter för kommande idrottsytor där begränsas. 
Inom stadsutvecklingsprocessen pågår ett arbete på Järlahöjden som grundar sig på tidigare 
fattade beslut och som ska resultera i en långsiktigt hållbar markanvändning. Ett beslut i 
enlighet med förslaget i motionen bedöms inte leda till den blandade och hållbara stadsdel 
som eftersträvas. Färre bostäder på kommunal mark innebär uteblivna intäkter från 
markförsäljning eller upplåtelse av mark, vilket i sin tur påverkar möjligheterna att göra 
andra nödvändiga investeringar. Motionsförslaget bedöms i hög grad innebära negativ 
påverkan på förutsättningarna att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 91 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 465 KFKS 2020/455 

Motion – Nacka idrottscampus 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar på att utreda möjligheterna för att Järlahöjden ska inkludera 2 ishallar 
som kan placeras bredvid varandra, 50 metersbassäng, idrottshall samt tre 11-spelarplaner. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 16 december 2020 och nämnden beslutade att: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen samt noterar att det pågår ett fortsatt 
planeringsarbete inom exploateringsprojektet Järlahöjden. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer fritidsnämndens beslut och kan konstatera 
att det pågår ett arbete på Järlahöjden utifrån tidigare fattade beslut, vilka bland annat pekar 
på att pröva möjligheten att inrymma två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. Jämte 
idrottens behov av planer och anläggningar måste även andra angelägna behov vägas in 
såsom förskola, skola, gymnasium, bostäder, verksamheter, parker och grönområden. Det 
kommer även fortsättningsvis att finnas idrottsanläggningar i anslutning till skolor och 
möjlighet till utomhusspel av fotboll på Järlahöjden. Exakt i vilken omfattning kommer 
klargöras i och med pågående utredningsarbete inom stadsutvecklingsprocessen. 
 
Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att motionens förslag 
avslås med en notering om att det pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som del av 
en blandad stadsbebyggelse på Järlahöjden. 
 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 92 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 8 mars 2021 
Bilaga 1 Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten med flera (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 december 2020 (§ 98) inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 466 KFKS 2021/166 

Motion – Asllani-kontraktet för idrottsföreningar 
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionären yrkar att fritidsnämnden får i uppdrag att inkorporera Asllani-kontraktet i 
satsningen Utmärkt förening, och att utmärkelsen som hör till satsningen också ska bygga 
på Asllani-kontraktets fem punkter, utöver de villkor som redan finns. 
Mot bakgrund av att fyra av fem punkter i Asllani-kontraktet redan finns med i 
fritidsnämndens beslutade riktlinjer om att bli en bidragsberättigad förening eller ingår i 
arbetet Utmärkt förening samt att den kvarstående punkten inte är aktuell inom 
fritidsnämndens ansvarsområde noterar fritidsnämnden att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. 
Motionen har behandlats i fritidsnämnden som beslutade föreslå kommunfullmäktige att 
notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 268 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 56 (FRN 2021/28) 
Bilaga Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 7 maj 2021 
Bilaga Motion - Asllani-kontraktet för idrottsföreningar (SD) 
 
- - - - - 
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§ 467 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna bland äldre 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att 
kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. Redan 
idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region 
Stockholm öka det fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 183 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 
- - - - - 



 
82 (98) 

 20 september 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 468 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 469 KFKS 2020/1052 

Motion – Inrätta en kommunal hemtjänst 
Motion den 16 november 2020 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna från Vänsterpartiet yrkar att en kommunal hemtjänst inrättas och att den är 
”ickevals-alternativet”. 
 
Den samlade bedömningen är att det i nuläget inte finns förutsättningar för att driva en 
hemtjänst i egen regi med hög kvalitet och god ekonomi. Den 2 mars 2020 (§ 65) avslog 
kommunfullmäktige en motion med förslag att införa kommunal hemtjänst (KFKS 
2019/1086). Det ska vidare noteras att det inte är förenligt med Nackas styrprincip om 
konkurrensneutralitet att kommunal hemtjänst skulle införas som ”ickevals-alternativ” 
dvs. för det fall den enskilde kunden inte gör något aktivt val. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 97 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice, daterad den 18 februari 2021 
Bilaga 1 Motion - Inrätta en kommunal hemtjänst (V) 
 
- - - - - 
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§ 470  KFKS 2020/561 

Motion – Språkkunskaper i äldreomsorgen 
Motion den 15 juni 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen föreslår att Nacka kommun ska ställa samma språkkrav på personal inom 
äldreomsorgen som Socialstyrelsen ställer på legitimationsyrken. Förslaget skulle innebära 
att utbildningskravet för undersköterskor i Nacka kommun skulle vara väsentligt högre än 
den utbildning som Socialstyrelsen och Skolverket förordar för undersköterskor. Få 
undersköterskor uppnår idag de krav som motionen anger. Äldreenhetens bedömning är 
att anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög 
utsträckning. 
 
Det finns brister i kunskapen i svenska språket hos personal inom äldreomsorgen. 
Äldreenheten avser att arbeta för en kompetenshöjning inom området och regeringen 
föreslår i budgetpropositionen för 2021 en riktad satsning på yrkessvenska för 
äldreomsorgen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 360 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 25 november 2020, § 83 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 oktober 2020, reviderad 8 december 2020 
Bilaga Motion - Språkkunskaper i äldreomsorgen (SD) 
 
- - - - - 
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§ 471 KFKS 2020/835 

Motion – Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen 
Motion den 14 september 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna föreslår att en utredning genomförs för hur anordnare inom särskilt 
boende för äldre har fungerat under pandemin. Förslaget är även att privata anordnare 
inom särskilt boende och hemtjänst ska utredas på samma premisser. Äldreenhetens 
bedömning är att det redan pågår utredningar som motsvarar förslagen i motionen. Enligt 
beslut i kommunfullmäktige den 31 augusti ska kommunen låta genomföra en extern 
utvärdering av kommunens hantering av Coronapandemin. Denna utredning pågår och ska 
presenteras i samband med årsbokslutet för 2020. Utöver denna utredning granskar 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) både sjukvårdsansvarigas och boendenas 
hantering av pandemin. Äldreenheten har även låtit utföra en egen utredning av 
verksamheternas hantering av pandemin. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 28 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 16 december 2020, § 101 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 7 november 2020 
Bilaga - Motion - Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen (SD) 
 
- - - - - 
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§ 472 KFKS 2021/163 

Motion – Höj vårdkvaliteten och tryggheten för äldre 
Motion den 1 februari 2021 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion föreslår Khashayar Farmanbar m.fl. (S) att kommunen ska höja vårdkvaliteten 
och öka tryggheten för de äldre. Motionärerna har fyra förslag för att uppnå detta. De två 
första förslagen handlar om ökad personalkontinuitet genom att avskaffa delade turer och 
erbjuda heltidsanställningar. De andra förslagen är att införa äldreomsorgslyftet samt att 
granska anordnarna oftare än en gång per mandatperiod. 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott och äldrenämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån sina ansvarsområden. 
Inom kommunens egen vård- och omsorgsverksamhet erbjuds heltidsarbete till alla 
medarbetare. Delade turer förekommer endast då medarbetarna själva önskar det. 
Äldreomsorgslyftet pågår sedan hösten 2020 och 43 medarbetare har i nuläget påbörjat 
eller slutfört sina utbildningar för att nå upp till gällande rekommendationer. Till hösten 
bedöms flertalet medarbetare ha studerat färdigt. Vad gäller granskning av anordnare sker 
det redan idag kontinuerligt under året på olika sätt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 267 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt nämndadministrativa enheten och juridik- 
och kanslistaben, daterad den 7 juni 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 1 juni 2021, § 37, 
inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 26 maj 2021, § 50, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 473 KFKS 2020/559 

Motion – Förläng möjligheten för fortsatt boende för 
nyanlända 
Motion den 15 juni 2020 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionären föreslår att det genomförs en utredning av hur Nacka kommun kan möjliggöra 
för fortsatt boende för anvisade nyanlända efter två år. Motionären anser att en förlängning 
av boende i kommunens genomgångsbostäder förbättrar integrationen och är positivt för 
barnen eftersom föräldrarna blir lugnare och barnen slipper byta skola eller förskola. 
Motionären menar att det är resursslöseri när så många tvingas flytta från Nacka kommun 
efter de två åren och att kommunen genom att förlänga tiden i genomgångsbostad skulle 
öka möjligheterna för nyanlända att etablera sig på bostadsmarknaden i kommunen. 
Motionären menar också att kommunen har lediga bostäder på grund av att 
flyktingmottagandet minskat under senare år. 
Arbets- och företagsnämnden behandlade ärendet på sitt sammanträde den 10 februari 
2021 och beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 93 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2021 (§ 4) 
Tjänsteskrivelse till arbets-och företagsnämnden från etableringsenheten, daterad den 25 
januari 2021 
Bilaga Motion - Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända (S) 
 
- - - - - 
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§ 474 KFKS 2020/1055 

Motion – Kommunövergripande plan för att motverka 
hemlöshet  
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Av den hemlöshetskartläggning som genomfördes 2019 framgår att det fanns 507 personer 
i hemlöshet i Nacka. Utifrån kartläggningen föreslår representanter från Vänsterpartiet i sin 
motion att Nacka kommun upprättar en kommunal övergripande handlingsplan för att 
motverka hemlöshet i kommunen. 
 
Ärendet har remitterats till socialnämnden samt arbets- och företagsnämnden och har 
beretts utifrån respektive nämnds ansvarsområde. Av nämndernas utredningar framgår att 
den gemensamma bedömningen är att det inte finns behov av en kommunövergripande 
handlingsplan för att motverka hemlöshet. En kommun har inte någon allmän skyldighet 
att ordna bostad åt invånarna, men kommunen har det yttersta ansvaret för att de som bor 
och vistas i kommunen får det stöd och den hjälp som de behöver samt att 
kommuninvånarna tillförsäkras en skälig levnadsnivå. Kommunen erbjuder därför bland 
annat stödinsatser till personer med särskilda svårigheter som saknar egen bostad samt 
bedriver ett arbete för att motverka hemlöshet till alla invånare. Med hänvisning till att det 
redan pågår ett aktivt arbete i kommunen för att motverka hemlöshet är den samlade 
bedömningen att förslagen i motionen bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 218 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten, daterad den 7 april 2021 
Bilaga 1 Motion - Kommunövergripande plan för att motverka hemlöshet, den 16 
november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 27 april, 2021, § 42 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 28 april, 2021, § 20 
 
- - - - - 
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§ 475 KFKS 2020/1048 

Motion – Förnya alkoholpolitiska programmet 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att det införs riktlinjer i det alkoholpolitiska programmet som 
tydliggör när kommunen inte ska servera eller bekosta alkohol för anställda eller andra 
gäster i arbetsrelaterade sammanhang. Motionärerna föreslår vidare att det införs riktlinjer i 
det alkoholpolitiska programmet för när det inte får serveras alkohol i kommunens egna 
lokaler. Stadsledningskontorets bedömning är att det inte är motiverat att förnya det 
alkoholpolitiska programmet. Nacka kommun har redan en restriktiv hållning till 
alkoholservering vid intern och extern representation. Policyn för mutor, jäv, 
representation och bisysslor beskriver det förhållningssätt som gäller i kommunen i 
samband med intern representation. En begränsning av servering av alkohol i kommunens 
egna lokaler kan få ej önskvärda konsekvenser inom olika områden, såsom att bland annat 
lokaler som idag används för festsammanhang kommer få svårigheter att bedriva sin 
verksamhet och evenemang kan komma att påverkas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 157 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Policy för mutor, jäv, representation och bisysslor 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 (SOCN 2020/359) 
Bilaga 3 Motionen från Vänsterpartiet 
 
- - - - - 
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§ 476 KFKS 2020/1054 

Motion – NPF-säkra Nackas skolor 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen förslås ett antal åtgärder för att NPF-säkra kommunens skolor. Motionärerna 
från Vänsterpartiet yrkar även att två sammanställningar ska göras; av hur långt de olika 
skolorna kommit i sitt arbete med att NPF-säkra verksamheten och den fysiska miljön, för 
att man ska kunna göra en bedömning av vilka insatser som behövs, samt av kunskapsläget 
bland skolornas personal, som föreslås uppdateras löpande med syfte att bättre tillgodose 
behoven av kompetensutveckling. 
 
Välfärd skola arbetar kontinuerligt med fortbildning till pedagogerna gällande anpassningar 
i den fysiska och pedagogiska miljön i skolan. Barn- och elevhälsans olika professioner har 
kunskap om neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF), och i pedagog- och 
logopedgruppen finns spetskompetens hos de specialpedagoger och logopeder som arbetar 
där. Dessa kan i sin tur stödja lärare i att skapa goda lärmiljöer som gynnar både elever som 
har NPF och som samtidigt gynnar alla elevers lärande och utveckling. 
 
Välfärd skola erbjuder nätverksträffar en gång i månaden för pedagoger i förskolan och för 
specialpedagoger i skolan, i syfte att dela och sprida goda exempel och erfarenheter mellan 
deltagarna men också genom att bjuda in föreläsare samt belysa litteratur och ny forskning 
på det specialpedagogiska området. Träffarna leds av barn- och elevhälsans övergripande 
specialpedagog med spetskompetens inom NPF. 
 
Välfärd skola anser att det redan pågår ett arbete inom de kommunala skolorna i Nacka 
kring neuropsykiatriska funktionsnedsättningar på ett sätt som uppfyller intentionerna i 
motionen. 
Då det i behandlingen av motionen har framkommit att motionens förslag enbart har en 
bäring på produktionsområdet Välfärd skola, föreslås att motionen enbart bereds i 
verksamhetsutskottet. Så skedde den 27 april 2021 (§ 29), varför ärendet nu föreslås gå 
vidare direkt till kommunstyrelsen med en notering om denna hantering. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 215 
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Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 27 april 2021 (§ 29) 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 14 april 2021 
Bilaga Motion - NPF-säkra Nackas skolor (V) 
 
- - - - - 
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§ 477 KFKS 2021/161 

Motion – Stoppa bilbränder innan de uppstår 
Motion den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S), vilka föreslår att 
kommunen vidtar åtgärder för att komma tillrätta med bilbränder och andra oroligheter, 
såsom att avsätta medel för ökade trygghetsinsatser. Brottsförebyggande rådet (BRÅ) har 
berett motionen och lämnat synpunkter utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i mål och budget för 2018 om att införa det så kallade 
trygghetspaketet och denna satsning har fortsatt även efterföljande och innevarande år. 
Hittills har trygghetspaketets insatser omfattat bland annat en utökning av 
ungdomsverksamheten/Polarna, stöd till nattvandrargrupper, trygghetsvärdar i lokala 
centrum, utplacering av kameror, väktarinsatser samt anordnande av trygghetsvandringar 
där man identifierar otrygga platser och åtgärdar dessa. Brottsförebyggande rådet arbetar 
också med företrädare för lokalsamhället – såsom polis, föreningar och fastighetsägare – 
via fyra lokala trygghetsråd (TRÅ). Med ledning av rådens möten tas de initiativ som 
behövs. Som exempel kan nämnas att extra väktarinsatser och extra närvaro av 
ungdomsverksamheten (Polarna) sattes in på Henriksdalsberget i samband med 
oroligheterna i början av året. 
 
Vidare beslutade kommunfullmäktige i mål och budget 2021-2023 om så kallade 
framtidsfonder, vilka ska kunna användas för strategiska insatser utöver nämndernas 
budgetar. Ett exempel på hur dessa medel ska användas är till brottsförebyggande insatser 
för att öka tryggheten i samhället. 
 
Mot bakgrund av det som beskrivits ovan finns redan fungerande rutiner och 
samarbetsforum motsvarande det som föreslås i motionen. Vidare finns genom ordinarie 
budget, trygghetspaketet och framtidsfonderna medel för det brottsförebyggande arbetet. 
Motionen kan med detta anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 219 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 5 
maj 2021 
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Bilaga 1 Protokollsutdrag från Brottsförebyggande rådet den 28 april 2021, § 3, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 478 KFKS 2021/167 

Motion – Informera om regelverk kring fyrverkerier  
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna har inkommit med förslag på hur försäljning och användning av 
fyrverkeri kan förbättras genom information och uppföljning. 
I samband med nyårsfirandet kommer kommunen att informera allmänheten på hemsidan 
samt via sociala medier om vad som gäller när du vill använda fyrverkerier. 
 
Efterlevnad av lagen om försäljning av pyrotekniska varor åligger tillsynsansvarig som i 
Nacka kommun är Södertörns brandförsvarsförbund och här kan kommunen som delägare 
i förbundet föra samtal om hur den kan förbättras. Brandförsvaret ansvarar även för att 
informera handlarna om förändringar i regelverket. Kontroll av hur fyrverkerierna används 
på offentlig plats och privat mark ansvarar polisen för utifrån ordningslagen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 220 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 27 april 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 479 KFKS 2021/942 

Motion – Utveckling av debattformatet i 
kommunfullmäktige 
Motion den 20 september 2021 av Leonid Yurkovskiy (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 480 KFKS 2021/943 

Motion – Preventivt arbete för narkotika- och vapenfria 
skolor 
Motion den 20 september 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 481 KFKS 2021/944 

Interpellation – Byggandet av Näckenbadet 
Interpellation den 20 september 2021 av Esa Örmä (SD) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 482 KFKS 2021/945 

Interpellation – Bollhall i Nacka för handboll på elitnivå 
Interpellation den 20 september 2021 av Lisa Rasmussen (V) till fritidsnämndens ordförande Gunilla 
Grudevall-Steen (L) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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